
 

Referat for bestyrelsesmøde d. 16. november 2022 kl. 18 til 20 

Mødested:  

Mødet afholdes i Børnehuset Hånbæk, Rømøvej 10, 9900 Frederikshavn 

Deltagere: 

Karin Holm Hansen, Laila H. Pedersen, Bente Thomsen, Pernille Thomsen, Mia Aae, 

Thomas P. Levorsen, Maika Nikolajsen, Kirsten Hald Jensen 

 

Fraværende: Helle Bonde Jensen (Suppleant), Helle Strøm, Line Ejsenhardt, Kristian 

Harving, Olenka Hartman Pedersen (Suppleant) 

 

Referent: 

Tia Toft Piilgard 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde  

 

2. Orientering ved Thomas 

a. Opfølgning fra sidste møde 

 Bestyrelsen tjekker op på punkter fra sidste møde. 

Bestyrelsen er enige om, at forslag til mere brug af forældregrupper 

på Facebook til reklame for bestyrelsen opgives  pga. 

omstrukturering. Bestyrelsen er ligeledes enige om, at reklame for div. 

eksterne arrangementer gerne må sættes op i husene iflg. aftale med 

afdelingslederne, men Aula forbeholdes til information mellem 

institution og forældre. 

Valg til ny bestyrelse vil være først i det nye år – de nye bestyrelser 

skal være klar til 1/3-23. 

Vi skal senere drøfte forslag til vedtægt senere på mødet. 

 

b. Tidslinje 

 Dette er sidste bestyrelsesmøde i denne nuværende form. 

Bestyrelsen bliver dog siddende på posten, indtil den nye bestyrelse 

er valgt og træder i kraft pr. 1/3-2023. Valget til forældreråd samt ny 

bestyrelse vil finde sted primo 2023. 

Der samles emner til et skriv omkring hvilke områder bestyrelsen 

gerne vil at BUU fortsat har fokus på, sådan at igangværende 

drøftelser ikke tabes på gulvet. Thomas samler og videregiver dette 



 
skriv til politikerne.  

Bestyrelsen skal udarbejde en udtalelse ift. det udsendte 

vedtægtsforslag. Udtalelserne behandles i Byrådet først i det nye år. 

 

3. Orientering ved Karin 

a. De nye områder 

 Karin opridser kort hvordan de 3 nye områder kommer til at se ud, 

hvordan de 4 gamle distrikter var bygget op samt understreger de 

største forskelle mellem dem. Mange administrative opgaver skal 

løses ift. overgangen til de nye områder. Lønindplacering for alle 

medarbejdere skal ændres, hvilket betyder al alle medarbejdere 

formodentlig vil modtage et nyt ansættelsesbrev. De tillidsvalgte samt 

hele MED strukturen vil også komme til at gennemgå forandringer.  

Da Distriktslederen i Dagtilbudsdistrikt Syd allerede er fratrådt sin 

stilling har Karin i samarbejde med Centerchef Gitte Højbjerre 

overtaget lederopgaverne. 

De nye områder vil give mulighed for en anden måde at arbejde på, 

da der vil være mere forankring i de enkelte institutioner frem for i det 

overordnede område. Alle er dog sikre på, at det bliver godt. 

 

Der gøres opmærksom på at den nye områdestruktur muligvis kan 

skabe udfordringer ift. dagplejen. Dagplejen vil fremadrettet høre til i 

Område Midt-Vest og institutionerne vil høre til i Område Syd. Dette 

kan besværliggøre samarbejdet ift. overgange, legestue og 

bestyrelse.  

Centerchef Gitte Højbjerre er opmærksom på dette, og er gået i 

tænkeboks omkring hvorvidt noget kan gøres anderledes. De nye 

områder er ikke blot et spørgsmål om hvor stregerne sættes. Der er 

også ting som arbejdsopgaver, normering og budget, der har 

betydning for opdelingen. Kommer dagplejerne i Distrikt Vest med til 

Område Syd, vil det muligvis komme på tale, at Børnehuset Hånbæk 

flyttes over til Område Midt-Vest, for at få fordelingen af børnetal til at 

gå op, men vi venter på en udmelding fra centerchefen.  

Uanset fordeling mellem områder, vil dagplejerne i det nuværende 

Distrikt Vest fortsat kunne benytte legestuen i Børnehuset Bangsbo. 

Samarbejdet mellem dagplejerne og børnehaverne i området vil 

ligeledes fortsætte som nu.  

 

Der spørges ind til, om der skal udarbejdes nye værdier, nye Visioner 

og Missioner for de nye områder. Karin forklarer, at det er muligt at 

der skal kigges på dette, men det er ikke noget der er fastlagt på 

nuværende tidspunkt. Desuden lægges der, som tidligere nævnt, op til 



 
at der fremadrettet arbejdes mere institutionsvis og mindre områdevis, 

hvilket muligvis kan åbne op for at institutionerne kan udarbejde 

individuelle Visioner og Missioner. Centerchef og distrikt lederne har 

lavet en overordnet strategi, som der tages udgangspunkt i. 

 

Sampasning i ferieperioder vil også skulle revurderes, da det nye 

område Syd bliver geografisk meget stort. Derfor vil der skulle kigges 

på, om flere institutioner skal holde åbent i ferierne. 

 

4. Budget (bilag vedlagt) 

a. 2022 

 Budgetrapporten viser at vi har et lille mindre-forbrug. Dette er på 

baggrund af at vi er blevet bedt om at have fokuseret drift. 

Baggrunden for den fokuserede drift er at vi skal budgetoverholde 

sammen med Center for Skole og Center for Familie. Center for 

Familie har i 2022 haft kraftigt stigende udgifter grundet en stigning af 

bl.a. placeringer af børn og unge uden for hjemmet.  

 

b. 2023 

 I budget 2023 får vi mindre tildelt pr. barn end i 2022 på 

institutionsområdet, men mere på dagplejeområdet, da beregningerne 

er baseret på børnetal, som de så ud for 2 år siden. Den mindre 

indeksering pr. barn ville normalvis medføre fyringer, men vi bliver 

reddet af vakante stillinger i husene samt minimumsnormeringer. 

Forventningen er at budget 2023 bliver et budget i balance. 

 

I budget 2023 er der fortsat store udgifter forbundet med Center for 

Familie. Der er pt. indkøbt konsulenthjælp til at hjælpe med optimering 

på det special området. Dette for at forebygge budgetmæssige 

overraskelser senere hen. 

 

Der er søgt statslige midler ift. social normering. Hvilket vi vil 

modetage endeligt svar på i januar 2023. De 3 institutioner i Distrikt 

Vest som ville kunne drage nytte af social normering er Hånbæk, 

Lærkereden og Troldehøj. Modtages denne pulje betyder dette flere 

hænder i institutionerne. 

 

5. Udtalelse vedr. vedtægt for forældrebestyrelse i dagpleje, vuggestue og 

børnehave 

Vær OBS på at der er hjemmeopgave – det er meget vigtigt at alle har læst og 

forholdt sig til det medsendte materiale. Overvej desuden nedenstående punkter: 



 
- Hvad vil vi gøre opmærksom på?  

- Hvad er godt og hvad er mindre godt? 

 Det udsendte vedtægtsforlag kommer til at gælde for både 

forældreråd og forældrebestyrelse. 

Vedtægten gennemgås og drøftes. Kommentarer til vedtægten 

sammenfattes i et høringsbrev som efter godkendelse af bestyrelsen 

videresendes til BUU inden 16. december 2022.  

 

Som nævnt tidligere i referatet, vil bestyrelsen udfærdige et skriv til 

BUU politikerne omkring emner, som bestyrelsen fortsat gerne vil, at 

politikerne har fokus på.  

Derudover vil bestyrelsen gerne gøre opmærksom på følgende 

punkter: 

- Der god værdi i at bestyrelsen har mulighed for at deltage i 2 

dialogmøder om året, da det giver en god føling med hvad der 

sker rent politisk. 

- Det er vigtigt at være OBS på, at der bliver rigtig mange 

forældreråd, og der kan være stor variation ift. engagement. 

Skal forældrerådene inddrages ift. f.eks. udarbejdelse af 

principper, kan beslutningsprocessen blive meget lang. 

- Der er god værdi i at afholde fælles arrangementer/projekter på 

tværs af institutioner. Distrikt Vests fællesskabsuger er et godt 

eksempel. 

- Det er vigtigt at være OBS på Dagplejens forankring i de nye 

områder, da det har stor betydning for samarbejdet med 

institutionerne. 

Det aftales at bestyrelsen hurtigst muligt skriver til Thomas, hvis de 

skulle komme i tanke yderligere punkter som de gerne vil gøre BUU 

opmærksomme på. 

 

6. Procedure for valg til forældreråd/bestyrelse i 2023 

 Der skal være valg til bestyrelse decentralt ude i de enkelte enheder 

først i det nye år. 

Det aftales, at de nuværende forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer 

skal ”reklamere” for forældreråd og bestyrelse ude i institutionerne.  

Det aftales, at der er metodefrihed ift. i hvilken forbindelse eller til 

hvilket arrangement (f.eks. forældrekaffe eller lign.) man vil informere 

de øvrige forældre omkring forældreråd og bestyrelse.  

Det skal dog vigtigt at være OBS på, at deadline for valg til 

forældreråd og bestyrelse. 

 

7. Eventuelt 



 
 Ingen punkter til drøftelse 

 

8. Punkter til næste møde 

 Dette er sidste møde for distriktsbestyrelsen i sin nuværende form, 

derfor ingen punkter til drøftelse på næste møde. 


